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Nasui: Sunt fanul acordarii despagubirilor catre companii sub forma de facilitate

fiscala

Statul este cel care ar trebui sa despagubeasca firmele pentru toate efectele ulterioare ale închiderii

afacerilor din cauza pandemiei si sunt fanul despagubirilor acordate cât mai mult sub forma de facilitate

fiscala, a declarat, marti, într-o videoconferinta de specialitate, Claudiu Nasui, ministrul Economiei,

Antreprenoriatului si Turismului.

 

"O societate libera, în sensul liberal al termenului, deci una care este bazata pe proprietatea privata si respectul

proprietatii private, trebuie sa aiba totusi si pârghiile prin care sa se apere de evenimente externe, cum ar fi razboi

sau o pandemie. În contextul acesta, în care masurile sunt liberticide, îsi gasesc o justificare macar temporara. De

asemenea, lucruri de tipul scheme de ajutor de stat si altele de genul acesta - subventii - îsi gasesc justificarea în

faptul ca au un caracter de despagubire. Faptul ca statul este cel care a obligat întreprinderi sa se închida înseamna

sa statul este cel care cumva ar trebui sa fie acolo ca sa le despagubeasca pentru toate efectele ulterioare ale acelei

închideri. Practic, este un fel de aplicare a principiului "Poluatorul plateste", cel care a închis plateste si acesta este

statul român. Sunt fanul ideii ca aceste despagubiri sa fie date cât mai mult sub forma de facilitate fiscala, pentru

ca atunci ele cumva se vor regasi pentru toata lumea, fara birocratie, fara sa trebuiasca sa bugetam, sa asteptam

bani, sa avizam, sa aprobam, sa luam dosare la puricat", a afirmat Nasui.

 

Ministrul de resort a subliniat, în acelasi timp, ca blocajele existente la momentul actual în ceea ce priveste

masurile de sprijin pentru companii sunt cauzate de faptul ca "masurile acelea promise nu aveau finantare

europeana".

 

"Tot ceea ce e început continuam. Ducem la bun sfârsit toate proiectele. Evident, ca avem niste probleme, niste

blocaje cu care am fost foarte deschisi si foarte transparenti si care vin din faptul ca masurile acelea promise nu

aveau finantare europeana. Nu e suficient sa dai un OUG în care spui sa Uniunea Europeana ne va da bani ca

Uniunea Europeana sa-ti dea bani. Pentru Uniunea Europeana trebuie sa ai un contract de finantare, lucru pe care

aceste masuri nu le-au avut si de acolo întârzierile", a spus demnitarul.

 

Reprezentanti din partea Bancii Nationale a României (BNR), Ministerului Economiei, Antreprenoriatului si

Turismului (MEAT), Bursei de Valori Bucuresti (BVB) si Asociatiei pentru Pensiile Administrate Privat din

România (APAPR) participa, marti, în cadrul videoconferintei cu tema "Piata de Capital - Bursa în anul crizei

sanitare si al incertitudinilor economice", organizata de Profit.ro. 
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